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SUMMARY - The subject of this  paper is to  suggest  a  methodology  to  evaluate the economic 
value of water  which can be used as a  basis  for  water  pricing. The methodology  involves the 
use of agricultural  sector  models  incorporating  water  as  a  scarce  input. The economic  value of 
water for different land types,  regions and crops are estimated  from the shadow prices of water 
and irrigated land constraints.  After  a  theoretical  discussion,  the  paper  will  also  present the 
results of such  a  model  applied  to the South-eastern  Anatolia  Project  (GAP)  Region in Turkey, 
which is one of the world's  largest irrigation and integrated  regional  development  projects. 
Changes and differences in land  values  as  a  result of irrigation will be presented  towards the 
estimation of the economic  value of water. 

Key words: Value of water,  sector  models,  water  pricing,  shadow  prices,  GAP 

RESUME - Cet  article  suggère  une  méthodologie  d'évaluation  de  la  valeur  économique  de  l'eau 
qui  peut  être  une  référence  au  prix  de  l'eau.  Les  modèles  sectoriels  agricole  sont à la  base  de 
la  méthodologie  qui  considère  l'eau  comme  une  ressource  rare.  La  valeur  économique  de  l'eau 
pour  différent  types  de  terre,  régions  et  cultures  sont  estimés  par  le  prix  ombre  des  contraintes 
de  l'eau  et  de  la  terre  irriguée.  Suite à une  discussion  théorique,  l'article  présente  les  résultats 
d'un  modèle  sectoriel  appliqué  au  projet  Sud-est  Anatolien  (GAP),  qui,  par  ailleurs,  est  un  des 
plus  grands  projets  intégrés  d'irrigation  dans  le  monde.  Les  changements  et  les  différences  de 
la  valeur  de  la  terre  dus à l'irrigation  seront  présentés  en  fonction  de  l'estimation  de  la  valeur 
économique  de  l'eau. 

Mots-clés: Valeur  de  l'eau,  Modèle  Sectoriel,  Prix  de  l'eau,  Prix  de  référence,  GAP 
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Table 2 - for Year 201 O by = 100) 
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I I I I I I 
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